



ANATOLY GANKEVICH

With God - 2011

Gagarine (Dieu vous aide !) - 2011

120 cm x 80 cm

Oil on canvas

Huile sur toile

UK This Soviet icon of Yuri Gagarin takes us back to the artistic aestheticism of the thirties of the last century. Imitation of mosaic, Deyneka's grandiloquence, and happy and smiling faces – Gankevich's style echoes the mosaics of the Moscow metro, the great utopian monuments of the USSR's National Economy Exposition, and the Soviet posters. By playing with styles and time, the painter has broadened the limitations imposed by the subject and created his own artistic world filled with colors.

FR Cette icône soviétique de Youri Gagarine nous replonge dans l'esthétisme artistique des années trente du siècle passé. Imitation de mosaïque, pathétisme de Deïneka, visages heureux et souriants – le style de Gankévitch fait écho avec les mosaïques du métro de Moscou, les grands monuments utopiques de l'Exposition des réalisations de l'économie nationale de l'URSS et les affiches soviétiques. En jouant avec les styles et le temps, le peintre a élargi les limitations imposées par le sujet et a créé son propre monde artistique rempli de couleurs.